
Protokół nr II/2025

z obrad XII sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2024-2029 w dniu 27 lutego 2025 r.

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2025 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:24 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.

Ad pkt 1.
Otwarcie obrad sesji.

Obrady sesji  Rady Miejskiej  w Pasłęku w Sali  im. Stanisława Paździora w Urzędzie Miejskim w Pasłęku 
otworzył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  Pan  Bogdan  Pobiarżyn,  który  na  wstępie  poprosił 
wszystkich zebranych o powstanie w celu uczczenia minutą ciszy  pamięci  zmarłego śp.  Jana Harhaja - 
Honorowego Obywatela Miasta i Gminy Pasłęk. Następnie Przewodniczący przywitał wszystkich obecnych. 

Ad pkt 2.
Stwierdzenie prawomocności obrad.

Obrady były prawomocne, bowiem na sesji obecnych było 15 radnych. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

W  obradach  uczestniczyli  także  sołtysi  sołectw  gminy  Pasłęk  oraz  zaproszeni  goście.  Listy  obecności  
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3.
Wybór sekretarza obrad.

Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował Radnego Bartłomieja 
Zalewskiego, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili.

Głosowano w sprawie:
Wybór sekretarza obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Lidia Zawarczyńska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Bartłomiej Zalewski
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Ad pkt 4.
Przyjęcie porządku obrad.

Radni nie wnieśli uwag do porządku sesji.

Porządek sesji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Ad pkt 5. Przyjęcie protokołów z sesji w dniu 19 grudnia 2024 r. oraz 9 stycznia 2025 r.

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji w dniu 19 grudnia 2024 r.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 19 grudnia 2024 r.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji w dniu 9 stycznia 2025 r.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 9 stycznia 2025 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)

Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
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Ad pkt 6.
Prezentacja zamierzenia inwestycyjnego firmy Sarna Sp. z o. o. oraz Qair Polska S.A.

W pierwszej kolejności wystąpił Pan Artur Dybich prezes firmy Sarna sp. z o. o., który na początku swojego 
wystąpienia  przedstawił  historię  swojej  firmy  oraz  jej  charakterystykę  i  zakres  działalności.  Następnie 
przeszedł  do przedstawienia zamierzeń inwestycyjnych firmy jakim są budowa toru wyścigowego wraz 
z zapleczem  towarzyszącym,  otwarcie  żwirowni,  budowa  farmy  wiatrowej  i  fotowoltaicznej  oraz 
rozbudowa portfolio firmy o dystrybucję maszyn budowlanych.  Następnie głos został  przekazany Panu 
Robertowi  Młodzińskiemu  architektowi  i  projektantowi,  który  przedstawił  przygotowaną  przez  siebie 
koncepcję  budowy  multifunkcyjnego  toru  wyścigowego  o  długości  około  4  km  wraz  całym  zapleczem 
towarzyszącym, uzupełnionego o ośrodek doskonalenia techniki jazdy oraz kompleks hotelowy z centrum 
konferencyjnym i spa. Pan Młodziński zaprezentował miejsce zlokalizowania planowanej inwestycji, która 
miały  by  powstać  przy  węźle  drogowym drogi  ekspresowej  S7  w  miejscowości  Marzewo na  gruntach 
stanowiących  własność  spółki  Sarna  na  obszarze  ok.  50  hektarów.  Według  przedstawionego  planu 
zatrudnienie do obsługi całości obiektu znalazło by około 100 osób. Następnie Pan Młodziński przedstawił 
prezentację z wizualizacją projektu oraz przedstawił korzyści jakie mógł by osiągnąć region po powstaniu 
powyższej  inwestycji.  Następnie głos  został  przekazany Panu Jackowi Krzemińskiemu przedstawicielowi 
firmy Qair Polska S.A. działającej w sektorze energii odnawialnej. Pan Krzemiński przedstawił działalność 
swojej firmy na ternie naszego kraju oraz plany rozwoju na najbliższe lata. Następnie został przedstawiony 
proces realizacji inwestycji w odnawialne źródła energii. Pan Krzemiński przedstawił informację, że firma 
Qair intensywnie pracuje nad inwestycjami w gminach znajdujących się w bliskim sąsiedztwie gminy Pasłęk,  
na  ternie  której  również  miała  by  być  realizowana  inwestycja  w  farmę  wiatrową,  między  innymi  na 
terenach należących do firmy Sarna jak i również innych właścicieli. Pan Krzemiński poinformował, że firma 
Qair  posiada  już  warunki  przyłączeniowe  dla  planowanej  inwestycji.  Przedstawił  również  regulacje 
dotyczące lokalizacji turbin i wyjaśnił wątpliwości dotyczące uciążliwości inwestycji szczególnie w zakresie 
generowanego hałasu.  W kolejnym etapie  Przewodniczący  podziękował  za  wystąpienia  gości  i  zaprosił 
radnych do zadawania pytań.

Pierwsze  pytanie  zadał  Przewodniczący  Rady  w  sprawie  czasu  realizacji  inwestycji  budowy  toru 
wyścigowego.  W odpowiedzi  Pan Artur  Dybich poinformował,  że w tej  kwestii  bardzo wiele zależy od 
decyzji władz gminy. Firma Sarna jest gotowa na złożenie wszystkich prawem wymaganych dokumentów 
w momencie  gdy uzyska warunki  zabudowy.  Według przyjętych założeń od momentu odebrania  przez 
firmę  Sarna  pozwolenia  na  budowę  wybudowanie  samej  nitki  toru  to  około  2  lat  i  jest  to  wariant 
optymistyczny. Natomiast pozostała infrastruktura ma powstawać etapami.

Kolejne  pytanie  zadała  Radna  Dorota  Dragan  odnośnie  odległości  w  jakiej  tor  wyścigowy  będzie  się 
znajdował do siedzib ludzkich i  powstałych w wyniku korzystania z niego uciążliwości dla mieszkańców 
związanych z hałasem. W odpowiedzi Pan Artur Dybich poinformował, że firma Sarna dokupiła dodatkowe 
13 ha terenu pod budowę toru.  Ponadto lokalizacja  toru w pobliżu  drogi  ekspresowej  S7 sprawia,  że  
uciążliwości  związane z  hałasem nie  będą większe niż  te  codzienne wynikające z  sąsiedztwa drogi  S7. 
Dodatkowo planowane jest ustawienie ekranów dźwiękochłonnych oraz usypanie wałów ochronnych o 
wysokości  5  m,  które  dodatkowo  zredukują  hałas.  Firma  Sarna  chce  dołożyć  wszelkich  starań  aby 
działalność toru nie sprawiała problemów okolicznym mieszkańcom. Według założeń poziom hałasu na 
torze planowany jest do 110 db, lecz jest to założenie dotyczące czasu w którym odbywać się będą zawody  
wyścigowe, które również są obwarowane przepisami PZMOT dotyczącymi poziomu hałasu. Na co dzień 
przy normalnym korzystaniu z toru hałas nie będzie uciążliwością.

Kolejne pytanie zadała Pani Elżbieta Hulanicka dotyczące czasu w jakim powstanie pozostała infrastruktura 
towarzysząca na torze wyścigowym w szczególności hotel z salą konferencyjną oraz infrastruktura OZE. 
W odpowiedzi Pan Artur Dybich poinformował, że jest to ogromna inwestycja której koszt szacowany jest 
na 100 mln zł. W pierwszym etapie ma powstać tor, natomiast powstanie hotelu z salą konferencyjną na 
ok. 600 miejsc i spa planowane jest w drugim etapie inwestycji. Pan Dybich poinformował, że w temacie 
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OZE została przez firmę Sarna podpisana umowa na dzierżawę gruntów firmie Qair. Na terenach firmy 
Sarna zlokalizowanych w trzech gminach miało by powstać 8 turbin wiatrowych i farma fotowoltaiczna 
na powierzchni  300  ha.  Radna  Elżbieta  Hulanicka  poprosiła  o  podanie  dokładnej  lokalizacji  poprzez 
wskazanie działek planowanych do postawienia turbin wiatrowych, ponieważ w jej opinii ich lokalizacja 
może pokrywać się z przedsięwzięciem innego inwestora oraz wyjaśnienie jak przebiega proces utylizacji 
zużytej. O udzielenie odpowiedzi na te pytania Pan Artur Dybich poprosił Pana Jacka Krzemińskiego z firmy 
Qair. Pan Krzemiński wyjaśnił, że dokładna lokalizacja turbin wraz z numerami działek została przez niego 
już  wcześniej  przedłożona  wraz  z  wnioskiem  o  uchwalenie  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego z którym radni mogą się swobodnie zapoznać, lecz jeśli zachodzi taka potrzeba może taką 
informację przekazać bezpośrednio do Pani Radnej. Pan Krzemiński wyjaśnił również, że normy dotyczące 
odległości  jakimi  obwarowane  są  firmy  zajmujące  budową  turbin  w zasadzie  wykluczają  możliwość 
wystąpienia  kolizji  między  inwestycjami.  Następnie  Pan  Krzemiński  wyjaśnił  zagadnienia  dotyczące 
utylizacji zużytych turbin wiatrowych. W założeniu okres życia turbiny przewidziany jest od 20 do 25 lat. Po 
zakończeniu funkcjonowania turbiny następuje jej demontaż co wymusza na inwestorze zarówno umowa 
dzierżawy gruntu jak i przepisy prawa budowlanego. Rozbiórką turbin zajmują się wyspecjalizowane firmy. 
Recyklingowi podlega całość turbiny łącznie z łopatami. Jedyną pozostałością po turbinie mogą być głęboko 
osadzone  fundamenty,  które  nie  są  przeszkodą  w  późniejszym  prowadzeniu  działalności  rolniczej  na 
terenie  na  którym  znajdowała  się  turbina.  Podobnie  sytuacja  wygląda  w  przypadku  paneli 
fotowoltaicznych, które składają się ze szkła i metalu i również w całości podlegają recyklingowi.

Następne  pytanie  zadał  Radny  Jarosław  Pietrzykowski.  Pytanie  dotyczyło  lokalizacji  żwirowni  z  której 
materiał  miał  by posłużyć do realizacji  inwestycji  budowy tory wyścigowego.  W odpowiedzi  Pan Artur 
Dybich poinformował, że umiejscowienie żwirowni planowane jest w miejscowości Wakarowo w pobliżu 
jednej z już istniejących żwirowni należącej do Pana Karpiuka. Sama żwirownia będzie funkcjonowała na 
zasadzie  wymiany  gruntu.  Materiał  ziemny  usunięty  z  terenu  budowy  toru  wyścigowego  posłuży  do 
zasypania żwirowni po pozyskaniu żwiru na cele budowy toru.

Kolejne  pytanie  zadał  Radny  Grzegorz  Wojciechowski.  Pytanie  dotyczyło  umiejscowienia  farmy 
fotowoltaicznej.  Jak  zauważył  Pan  Radny  umiejscowienie  takiej  inwestycji  możliwe  jest  na  gruntach 
4 i wyższej  klasy.  Na pytanie  Radnego odpowiedział  Pan Jacek  Krzemiński  z  firmy Qair,  który  wyjaśnił,  
że grunty przeznaczone na budowę farmy są gruntami właśni 4, 5 i  6 klasy, co stanowi ułatwienie przy 
późniejszym  wniosku  o  odrolnienie  gruntów,  ponadto  Pan  Krzemiński  wspólnie  z  Panem  Dybichem 
zaznaczyli, że budowa 8 turbin wiatrowych i 300 ha farmy fotowoltaicznej nie dotyczy wyłącznie terenu 
gminy Pasłęk,  a inwestycja umiejscowiona będzie na terenie 3 gmin tj.  gminy Morąg,  gminy Małdyty i  
gminy Pasłęk.

Następne pytanie zadał Radny Wojciech Przybyłowski, które dotyczyło tego czy turbiny wiatrowe stawiane 
w ramach planowanej inwestycji będą nowe czy używane. Pan Krzemiński odpowiedział, że nie ma takiej 
możliwości  aby  zainstalowane  zostały  używane  turbiny.  Wiąże  się  to  między  innymi  z  tym,  że  żadna 
instytucja finansowa nie sfinansowała by takiej  inwestycji  gdzie  montowane były  by wyeksploatowane 
turbiny.

Kolejne pytanie  zadała  Radna Elżbieta  Hulanicka.  Pytanie  dotyczyło  gruntów na których mają  powstać 
planowane  inwestycje  i  tego  czy  grunty  dzierżawione  innym  podmiotom.  Pan  Artur  Dybich  wyjaśnił, 
że grunty przeznaczone na inwestycje są wyłączną własnością firmy Sarna i są przez nią uprawiane. Firma 
Sarna nie wydzierżawia gruntów innym podmiotom wykonującym działalność rolniczą.

Na tym zakończyły się pytania radnych. Pan Artur Dybich podziękował wszystkim za możliwość wystąpienia 
i przedstawienia planów inwestycyjnych firmy Sarna.

Na koniec Przewodniczący Rady oraz Pani Burmistrz podziękowali gościom za wystąpienie, przedstawienie 
planowanych inwestycji oraz wyczerpujące odpowiedzi na pytania radnych. Pani Burmistrz poinformowała 
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również  o  planowanym w dniu  11  marca  o  godzinie  9.00  spotkaniu  w siedzibie  firmy Sarna na  które  
zaprosiła chętnych radnych.

Ad pkt 7.
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w ostatnim okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie  z  prac  Burmistrza  Pasłęka  w  ostatnim  okresie  międzysesyjnym.  Sprawozdanie  z  prac 
Burmistrza Pasłęka w okresie od 28 listopada 2024 r. do 19 grudnia 2024 r. przedstawiła Burmistrz Pasłęka  
Pani Elżbieta Wasiuk (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). Radni nie mieli pytań do sprawozdania.

Ad pkt. 8.
Zapytania i wnioski sołtysów.

Głos  zabrał  Pan  Józef  But  Sołtys  Sołectwa  Nowy  Cieszyn  który  zadał  pytanie  odnośnie  możliwości 
dofinansowania do odbioru odpadów z foli wykorzystywanej w działalności rolniczej oraz pochwalił jakość 
kruszywa jakie  gmina  pozyskują  na  cele  naprawy dróg  gminnych.  Pan  Sołtys  poprosił  Panią  Burmistrz  
o udzielenie odpowiedzi w temacie utylizacji foli podczas spotkania, które zostanie ustalone w późniejszym 
terminie.

Ad pkt. 9.
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń w roku 2024 nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Pasłęk.

Głos zabrała Pani Joanna Łopacka – Kierownik Referatu Oświaty i Promocji, która pokrótce przedstawiła  
najważniejsze  punkty  sprawozdania.  Radni  nie  wnieśli  uwag  do  sprawozdania.  Sprawozdanie  stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 10.
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku z wykonania rocznego planu pracy i kontroli 
za 2024 rok.

Radni zapoznali się z sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej załączonym do materiałów sesyjnych. Radni nie 
wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 11.
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Pasłęku na 2025 rok.

Radni nie wnieśli uwag do powyższej uchwały.

Głosowano w sprawie:
Uchwalenia planu pracy oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na 2025 rok.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
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Uchwała Nr II/3/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie uchwalenia planu pracy  
oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na 2025 rok stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt. 12.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/37/14 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 25 kwietnia 
2014  r.  dotyczącej  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze 
i specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób 
z zaburzeniami psychicznymi,  oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Głos zabrała Pani Agnieszka Pocełujko – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która 
wyjaśniła  radnym zakres  zmian  jaki  jest  wprowadzany  do  powyższej  uchwały.  Radni  nie  wnieśli  uwag 
do powyższej uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr III/37/14 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 25 kwietnia 2014 r. dotyczącej szczegółowych  
warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze, 
z wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz 
szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  opłat,  jak  również  trybu  ich 
pobierania.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała  Nr  II/4/25 Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  27  lutego 2025 roku w sprawie  zmiany uchwały  
Nr III/37/14  Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia  25 kwietnia 2014 r. dotyczącej szczegółowych warunków 
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 9  
do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 13.
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pasłęk w 2025 roku do realizacji Programu „Asystent 
osobisty  osoby  z  niepełnosprawnością”  dla  Jednostek  Samorządu  Terytorialnego  –  edycja  2025,  
realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego.

Głos zabrała Pani Agnieszka Pocełujko – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która 
wyjaśniła  radnym  założenia  i  korzyści  programu  do  którego  przystąpi  gmina.  Radni  nie  wnieśli  uwag 
do powyższej uchwały.

Głosowano w sprawie:
przystąpienia  Gminy  Pasłęk  w  2025  roku  do  realizacji  Programu  „Asystent  osobisty  osoby 
z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025, realizowanego ze środków 
Funduszu Solidarnościowego.
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Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr II/5/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie przystąpienia Gminy  
Pasłęk w 2025 roku do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek 
Samorządu Terytorialnego – edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 14.
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pasłęk w 2025 roku do realizacji Programu „Opieka 
Wytchnieniowa”  dla  Jednostek  Samorządu Terytorialnego –  edycja  2025,  realizowanego ze  środków 
Funduszu Solidarnościowego.

Głos zabrała Pani Agnieszka Pocełujko – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która 
wyjaśniła  radnym  założenia  i  korzyści  programu  „Opieki  Wytchnieniowej”.  Radni  nie  wnieśli  uwag 
do powyższej uchwały.

Głosowano w sprawie:
przystąpienia Gminy Pasłęk w 2025 roku do realizacji Programu „Opieka Wytchnieniowa” dla Jednostek 
Samorządu Terytorialnego – edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr II/6/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie przystąpienia Gminy  
Pasłęk  w  2025  roku  do  realizacji  Programu  „Opieka  Wytchnieniowa”  dla  Jednostek  Samorządu 
Terytorialnego – edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego  stanowi załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 15.
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pasłęk w 2025 roku do realizacji Projektu „RODZINA TO 
NASZA DRUŻYNA- II Edycja ” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 
w  ramach  programu  Fundusze  Europejskie  dla  Warmii  i  Mazur  (FEWiM)  na  lata  2021-2027.

Głos zabrała Pani Agnieszka Pocełujko – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która 
wyjaśniła radnym założenia i korzyści programu „Rodzina to nasza drużyna”. Radni nie wnieśli uwag do 
powyższej uchwały.

Głosowano w sprawie:
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przystąpienia Gminy Pasłęk w 2025 roku do realizacji Projektu „RODZINA TO NASZA DRUŻYNA- II Edycja ” 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu Fundusze 
Europejskie dla Warmii i Mazur (FEWiM) na lata 2021-2027.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
Uchwała Nr II/7/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie przystąpienia Gminy  
Pasłęk w 2025 roku do realizacji Projektu „RODZINA TO NASZA DRUŻYNA- II Edycja ” współfinansowanego 
ze  środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus   w ramach programu Fundusze  Europejskie  dla 
Warmii i Mazur (FEWiM) na lata 2021-2027 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 16.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2025 – 2031.

Głos  zabrała  Pani  Bożena  Adamczyk  –  Skarbnik  Gminy  Pasłęk.  Radni  zapoznali  się  już  ze  zmianami  w 
uchwale  podczas  analizowania  materiałów  sesyjnych  podczas  posiedzeń  komisji  więc  Pani  Skarbnik 
przedstawiła jedynie zmiany wynikające z wprowadzonej przed sesją autopoprawki. Radni nie wnieśli uwag 
do uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2025 – 2031.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr II/8/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie zmiany Wieloletniej  
Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2025 – 2031 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 17.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2025 budżetu gminy Pasłęk.

Głos  zabrała  Pani  Bożena  Adamczyk  –  Skarbnik  Gminy  Pasłęk,  która  szczegółowo  omówiła  uchwałę 
przedstawiając radnym zmiany w budżecie gminy oraz przyczyny z  których wynikają.  Radni  nie wnieśli  
uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwalonego na rok 2025 budżetu gminy Pasłęk.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr II/9/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie zmiany uchwalonego 
budżetu gminy Pasłęk na 2025 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 18.
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania 
publicznego (zadanie pn. „Budowa hali sportowo – widowiskowej w Zespole Szkół Ekonomicznych i 
Technicznych w Pasłęku”).

Głos  zabrała  Pani  Bożena  Adamczyk  –  Skarbnik  Gminy  Pasłęk,  która  omówiła  uchwałę  informując 
jednocześnie,  że  jest  to  kontynuacja  wsparcia,  które  zostało  udzielone  również  w  roku  ubiegłym. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że obietnicę pomocy przy realizacji tego zadania złożyła Rada Miejska 
ubiegłej kadencji pasłęckiego samorządu. Radni nie wnieśli uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Elbląskiemu  na  realizację  zadania  publicznego  (zadanie  pn. 
„Budowa hali sportowo – widowiskowej w Zespole Szkół Ekonomicznych i Technicznych w Pasłęku”).

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr II/10/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania publicznego (zadanie pn. „Budowa hali sportowo – 
widowiskowej  w Zespole  Szkół  Ekonomicznych i  Technicznych w Pasłęku”)  stanowi  załącznik  nr  15 do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt. 19.
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania 
publicznego (zakup videokolonoskopu – na potrzeby Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w Pasłęku).

Radni nie wnieśli uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania publicznego (zakup 
videokolonoskopu – na potrzeby Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w Pasłęku).

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
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Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof 
Kosowski,  Damian  Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr II/11/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej  Powiatowi  Elbląskiemu  na  realizację  zadania  publicznego  (zakup  videokolonoskopu  –  na 
potrzeby Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w Pasłęku) stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 20.
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Wilczęta  z  przeznaczeniem 
na organizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej.

Przewodniczący Rady wyjaśnił że powyższa uchwała wynika z wcześniej podejmowanych uchwał i poprosił 
o zabranie w tym punkcie głosu przez Pana Henryka Żukowskiego – Kierownika Referatu Budownictwa 
i Gospodarki Komunalnej,  który krótko przybliżył  radnym założenia powyższej uchwały oraz przedstawił 
przebieg linii autobusowej wraz przystankami i godzinami odjazdów. Radni nie wnieśli uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Wilczęta  z  przeznaczeniem  na  organizację  przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/12/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Wilczęta z przeznaczeniem na organizację przewozów autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 21.
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie 
i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków  (zadanie pn. Konserwacja elewacji 
wschodniej i północnej prezbiterium, zakrystii oraz elewacji północnej korpusu kościoła p.w. Św. Piotra 
i Pawła w Mariance koło Pasłęka).

Przewodniczący  przypomniał  radnym  o  autopoprawce  do  uchwały,  w  sprawie  której  informację  radni 
otrzymali przed sesją i poprosił o zabranie głosu przez Pana Henryka Żukowskiego – Kierownika Referatu 
Budownictwa  i  Gospodarki  Komunalnej,  który  krótko  przedstawił  radnym  najważniejsze  informacje 
dotyczące uchwały, przypominając radnym, że 98% kwoty dotacji na remont kościoła pochodzi z Programu 
Polski  Ład,  a dotacja z  budżetu gminy to jedynie 2% całości  kwoty dotacji.  Radni  nie wnieśli  uwag do  
uchwały.

Głosowano w sprawie:
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udzielenia dotacji  celowej na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane przy obiekcie 
wpisanym do rejestru zabytków (zadanie pn. Konserwacja elewacji wschodniej i północnej prezbiterium, 
zakrystii oraz elewacji północnej korpusu kościoła p.w. Św. Piotra i Pawła w Mariance koło Pasłęka).

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/13/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie udzielenia dotacji 
celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru 
zabytków (zadanie pn. Konserwacja elewacji wschodniej i północnej prezbiterium, zakrystii oraz elewacji 
północnej korpusu kościoła p.w. Św. Piotra i Pawła w Mariance koło Pasłęka) stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt. 22.
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Koncepcji Smart Village 2030 Aniołowo, Marianka, Nowe Kusy, 
Rzeczna, Zielony Grąd, Kwitajny.

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o autopoprawce do uchwały, w sprawie której informację radni 
otrzymali przed sesją i poprosił o zabranie głosu przez Pana Piotra Szczepkowskiego – Kierownika Referatu 
Strategii i Rozwoju, który krótko przedstawił radnym najważniejsze informacje dotyczące uchwały, która 
związana jest z strategią rozwoju obszarów wiejskich i daje możliwość i szansę sołectwom które biorą w 
niej udział na skuteczniejsze pozyskiwanie środków finansowych z funduszy unijnych lub Stowarzyszenia 
LGD Łączy Nas Kanał Elbląski. Radni nie wnieśli uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Koncepcji Smart Village 2030 Aniołowo, Marianka, Nowe Kusy, Rzeczna, Zielony Grąd, Kwitajny.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/14/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie przyjęcia Koncepcji 
Smart Village 2030 Aniołowo, Marianka, Nowe Kusy, Rzeczna, Zielony Grąd, Kwitajny stanowi załącznik nr 
19 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 23.
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Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Gminie  Miasto  Elbląg  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  
celowej  (dot.  partycypacji  w  kosztach  funkcjonowania  Biura  Związku  Zintegrowanych  Inwestycji  
Terytorialnych).

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przez Pana Piotra Szczepkowskiego – Kierownika Referatu 
Strategii  i  Rozwoju,  który  przedstawił  radnym  najważniejsze  informacje  dotyczące  uchwały. Pan 
Szczepkowski poinformował, że związku z podpisaniem przez gminę Pasłęk listu intencyjnego dotyczącego 
współpracy przy opracowaniu dokumentów strategicznych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Elbląga. 
W ramach tego porozumienia została opracowana strategia rozwoju gmin znajdujących się w obszarze 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Elbląga. Biuro Związku Zintegrowanych Inwestycji  Terytorialnej  jest 
instytucją  funkcjonującą  przy  Prezydencie  Elbląga  do  której  samorządy  kierują  swoje  wnioski 
o dofinansowanie sprawdzając czy wnioski  wypełniają  założenia strategii.  W związku z  udziałem gminy 
Pasłęk  w powyższej  strategii  pasłęcki  samorząd zobowiązał  się  do partycypacji  w kosztach utrzymania 
biura. W porównaniu z rokiem ubiegłym wkład gminy Pasłęk wzrósł o około 15%, w roku 2024 wynosił  
niecałe 22 tyś. zł w roku bieżącym to kwota prawie 25 tyś. zł. Radni nie wnieśli uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
udzielenia Gminie Miasto Elbląg pomocy finansowej w formie dotacji celowej (dot. partycypacji w kosztach 
funkcjonowania Biura Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych).

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/15/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie udzielenia Gminie 
Miasto Elbląg pomocy finansowej w formie dotacji celowej (dot. partycypacji w kosztach funkcjonowania 
Biura Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych) stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 24.
Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych 
1  drzewa z  gatunku Jesion  wyniosły  (Fraxinus  excelsior)  wchodzącego w skład  grupowego pomnika 
przyrody, zlokalizowanego przy ul. Osińskiego w Pasłęku.

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  zabranie  głosu  przez  Panią  Kamilę  Tuniewicz  –  Kierownika  Referatu 
Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, która przedstawił radnym najważniejsze informacje dotyczące uchwały. 
Pani Tuniewicz wyjaśniła, że w związku z wpłynięciem do Urzędu Miejskiego w Pasłęku dwóch wniosków 
w których wnioskodawcy odnosili się do złego stanu drzew wchodzących w skład pomnika przyrody zostało 
zlecone  przeprowadzenie  ekspertyzy  dendrologicznej  wszystkich  drzew wchodzących  w skład  pomnika 
przyrody. W wyniku ekspertyzy stwierdzono, że drzewa znajdują się w dobrym stanie, jedynie w przypadku 
drzewa oznaczonego nr 3 będącego przedmiotem tej uchwały, próba obciążeniowa wykazała niestabilność  
w gruncie, w wyniku czego wydane zostało zalecenie redukcji korony drzewa o 5 metrów. Radni nie wnieśli  
uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
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uzgodnienia  przeprowadzenia  zabiegów pielęgnacyjnych  i  konserwacyjnych  1  drzewa z  gatunku Jesion 
wyniosły (Fraxinus excelsior) wchodzącego w skład grupowego pomnika przyrody, zlokalizowanego przy  
ul. Osińskiego w Pasłęku.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/16/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie uzgodnienia 
przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych 1 drzewa z gatunku Jesion wyniosły 
(Fraxinus excelsior) wchodzącego w skład grupowego pomnika przyrody, zlokalizowanego przy ul. 
Osińskiego w Pasłęku stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 25.
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Pasłęku.

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  zabranie  głosu  przez  Stanisława  Miklusza  –  Sekretarza  Gminy,  który  
przedstawił radnym najważniejsze informacje dotyczące uchwały. Pan Sekretarz wyjaśnił,  że nadawanie 
nazw ulic stanowi wyłączną Rady Gminy. Uchwała jest procedowana w związku z wnioskiem złożonym 
przez  Stowarzyszenie  Łączy  nas  Kanał  Elbląski  Lokalna  Grupa  Działania,  którego  siedziba  znajduje  się 
w bezpośrednim sąsiedztwie ulicy będącej przedmiotem uchwały. Samo nadanie ulicy nazwy ulicy Kanału 
Elbląskiego ma na celu przed wszystkim charakter promocyjny dla obiektu siedziby stowarzyszenia oraz 
w wymiarze turystycznym i historycznym jednoznaczne skojarzenie Kanału Elbląskiego z ziemią pasłęcką.

Głosowano w sprawie:
Nadania nazwy ulicy w Pasłęku.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/17/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w 
Pasłęku stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 26.
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Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Pasłęk.

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przez Pana Patryka Kwiecińskiego – Kierownika Referatu 
Spraw  Obywatelskich,  która  przedstawił  radnym  najważniejsze  informacje  dotyczące  uchwały. 
Pan Kwieciński wyjaśnił, że określenie w drodze uchwały programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  jest  obligatoryjnym  obowiązkiem  rady  gminy  wynikającym  z 
ustawy z 1997 roku o ochronie zwierząt, z którego to obowiązku należy się wywiązać w terminie do dnia 31  
marca. Na realizację swoich zadań zawartych w programie gmina przeznaczyła 283.00,00 zł i w stosunku do 
roku ubiegłego jest to wzrost o 39.100,00 zł. Radni nie wnieśli uwag do uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na 
terenie Miasta i Gminy Pasłęk.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian 
Olbryś,  Kamil  Oskroba,  Jarosław  Pietrzykowski,  Bogdan  Pobiarżyn,  Wojciech  Przybyłowski,  Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Furtak

Uchwała Nr II/18/25 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie przyjęcia programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy 
Pasłęk stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 27.
Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów.

W związku prośbą Sołtysa Sołectwa Nowy Cieszyn Pana Józefa But o udzielenie odpowiedzi na jego pytanie 
w terminie późniejszym Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu sesji.

Ad pkt 28.
Sprawy różne.

W  tym  punkcie  Przewodniczący  poinformował  Radnych,  że  w  związku  ze  złożonym  wnioskiem 
o umożliwienie wystąpienia przed radnymi na sesji głos zabierze Pan Łukasz Dukiel – Prezes Stowarzyszenia 
„Pasłęk Great Again”. Pan Dukiel swoją wypowiedź rozpoczął od złożenia gratulacji Pani Kamili Tuniewicz 
nowemu kierownikowi Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego w Pasłęku. Następnie 
odniósł się do przegłosowanej uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Pasłęk,  zachwalając  pasłęckie 
schronisko oraz sposób jego zarządzania i zachęcając wszystkich do odwiedzenia schroniska i przekonaniu 
się  o  tym  osobiście.  Następnie  Pan  Dukiel  przedstawił  cele  działalności  Stowarzyszenia  „Pasłęk  Great 
Again”, które ma wspierać i generować inicjatywy służące pozytywnemu rozwojowi Pasłęka oraz ma być  
bezpiecznikiem gdyby ktoś próbował godzić w istniejący porządek. Pan Dukiel  wskazał,  że chciałby aby 
Pasłęk w pozytywny sposób wykorzystał okres w jakim się znalazł po przerwaniu wieloletniej linii władzy 
jednego  ugrupowania,  oraz  aby  ten  okres  zmian  przyczynił  się   do  rozwoju  miasta  i  przyciągnięcia 
inwestycji i inwestorów. Jako kolejny element działalności stowarzyszenia Pan Dukiel wskazał prowadzenie 
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działań  kontrolnych  w  śród  których  wymienił  wykrycie  sprawy  nielegalnego  wydobycia  torfu  w 
miejscowości  Krasin  w której  to  sprawie  postępowanie  przygotowawcze  prowadzi  Urząd  Górnictwa w 
Warszawie. Ponadto podczas badania przez stowarzyszenie sprawy nielegalnego wydobycia torfu w trakcie 
jednej z wizji lokalnych prowadzonych przy udziale PGW Wody Polski zauważono, że inwestor nielegalnie 
wydobywający  torf  przywłaszczył  sobie  działkę  gminną  169/3,  która  powinna  być  drogą.  Pan  Dukiel  
wyjaśnił,  że inwestor który prowadził  wydobycie torfu w latach 2004-2009 na działkach 103/1 i  104/1, 
pomiędzy  którymi  znajdowała  się  wspomniana  wcześniej  działka  169/3  dokonał  na  niej  nielegalnego 
wydobycia torfu oraz wybudował na jej części wiatę do domku letniskowego, a cały teren ogrodził. Jak 
stwierdził  Pan Dukiel,  z  jego rozmów z Zarządem dróg wojewódzkich wynika że inwestor przeniósł  do  
swoich celów wyjazd z działki 169/3 na drogę wojewódzką 526. Stowarzyszenie po odkryciu powyższych 
faktów niezwłocznie powiadomiło gminę, co miało miejsce w październiku 2024 roku. Pan Dukiel zaznaczył, 
że na dzień 14 lutego 2025 roku sporządzona już była dokumentacja geodezyjna stanowiąca podstawę do 
wszczęcia  postępowania  administracyjnego  w powyższej  sprawie.  Pan  Dukiel  poinformował,  że  w  tym 
samym okresie przedsiębiorca zwrócił się do gminy z wnioskiem w sprawie zamiany działek proponując w 
zamian za działkę 169/3 działkę 103/1. Pan Dukiel zauważył, że zaproponowana gminie działka nie posiada 
oficjalnego zjazdu na drogę wojewódzką i ze względu na zagrożenie dla ruchu drogowego nigdy takiego 
zjazdu mieć nie będzie. Następnie Pan Dukiel podsumował tłumaczenia przedsiębiorcy dotyczące zaistniałej 
sytuacji, zaznaczając, że o przypadkowej pomyłce nie może być mowy ze względu na przeprowadzone w 
latach  2016  lub  2018  wznowienie  granic.  Pan Dukiel  przypuszcza,  że  przedsiębiorca  nie  zwrócił  się 
wcześniej z wnioskiem o wykupienie działki 169/3, ponieważ sądził, że sytuacja nie wyjdzie na jaw. Pan  
Łukasz  Dukiel  zaproponował  Radnym  rozwiązanie  które  z  jednej  strony  umożliwi  wyjście  z  twarzą 
przedsiębiorcy,  a  jednocześnie  rozwiąże  inny  budzący  spore  kontrowersje  problem jakim jest  budowa 
Biometanowni  w Pasłęku.  Zaproponowane rozwiązanie miało by polegać na zamianie działki  169/3 na 
działkę 54/2 w Pasłęku, na której przedsiębiorca planuje do realizacji inwestycję polegającą na budowie 
biometanowni. Pan Dukiel zaprosił Radnych do bardziej wnikliwego zapoznania się z tematem informując 
że  dokumentacja  w tej  sprawie jest  bardzo skrupulatnie  przygotowana przez  stowarzyszenie,  któremu 
przewodzi.

Następnym tematem poruszonym przez Pana Łukasza Dukla była sprawa części dróg gminnych, których 
tern wykorzystywany został przez rolników do poszerzenia ich areału, a ich istnienie jest niejako wirtualne, 
gdyż istnieją jedynie na papierze. Stowarzyszenie proponuje rozwiązanie tego problemu poprzez dokonanie 
przez gminę analizy dróg gminnych i wyodrębnienie dróg, które w rzeczywistości od lat stanowią grunty 
uprawne, co pozwoli gminie na pozbycie się niejako fikcyjnych dróg poprzez sprzedaż tych gruntów ich 
faktycznym użytkownikom. Pozwoliło by to gminie na posiadanie faktycznych statystyk dotyczących dróg 
gminnych. Pan Dukiel rozróżnił również rolników wykorzystujących grunty dróg gminnych do prowadzenia  
upraw od sytuacji Pana Wołoszyńskiego, który dokonał nielegalnego wydobycia torfu na działce gminnej 
będącej drogą. Pan Dukiel stwierdził, że sytuacje te są z goła różne ze względu na koszt przywrócenia działki 
do stanu pierwotnego, który w przypadku rolników liczony jest w tysiącach, natomiast w przypadku działki  
na której wydobyto kopalinę i stworzono hektarowe jezioro liczony jest w milionach. Według Pana Łukasza 
Dukla przyjęcie rozwiązania zaproponowanego przez stowarzyszenie spowodowało by dopływ środków 
finansowych do budżetu gminy oraz wyprostowało by sprawy związane z dokumentacją.

W  kolejnym  punkcie  swojej  wypowiedzi  Pan  Łukasz  Dukiel  odniósł  się  do  problemów  dotyczących 
Referatów Rolnictwa i  Gospodarki Gruntami oraz Referatu Budownictwa I Gospodarki Komunalnej. Pan 
Dukiel  poinformował,  że  sądzi  iż  jeden  problematyczny  został  zamknięty  w  związku  z  przejściem  na 
emeryturę  dotychczasowego  Kierownika  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki  Gruntami  Pana  Grzegorza 
Orłowskiego. Natomiast drugi problematyczny temat może zostać rozwiązany poprzez większy nadzór nad 
remontowanymi drogami i wykorzystywanym kruszywem. W opinii stowarzyszenia problemem są sytuacje 
w  których  jedna  partia  kruszywa  dostarczana  jest  o  dobrych  parametrach,  a  następne  partie  są  o 
zauważanie niższym standardzie. Według Pana Dukiel, aby przeciwdziałać takim praktykom dostawców, 
mieszkaniec,  który  zauważy  taką  nieprawidłowość  powinien  komisyjnie  w  obecności  2  lub  3  osób 
zabezpieczyć ok 10 kg takiego kruszywa i dostarczyć je do gminy. W skutek czego po przeprowadzeniu 
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odpowiednich analiz gmina będzie miała podstawy do pociągnięcia do odpowiedzialności nierzetelnego 
dostawcy. Analogicznie w sytuacji gdy mieszkaniec będzie miał zastrzeżenia co do zastosowanej technologii 
naprawy lub jej  jakości  powinien sporządzić  dokumentację  fotograficzną i  przekazać  ją  do gminy.  Pan 
Dukiel  zgłosił  swoje  zastrzeżenia  do  sposobu  rozliczania  sprzętu  używanego  do  naprawy  dróg,  który 
rozliczny jest w systemie godzinowym. Przedstawił również pomysł na rozwiązanie tego problemu poprzez 
rozliczenia wykonawcy napraw od ilości kruszywa z wykorzystania którego się rozliczył.

Na koniec swojego wystąpienia Pan Łukasz Dukiel poruszył sprawę drogi między miejscowościami Krasin 
i Rzydzówka,  którą  to  droga  została  wyremontowana  przez  Spółkę  Baltic  Green  I,  która  w tej  okolicy 
uruchomiła  farmę  wiatrową.  Według  zapewnień  powyższej  firmy  droga  miała  zostać  wykonana  w 
określonej technologii i posiadać określoną nośność. Jak informuje Pan Dukiel już na etapie odbioru prac 
okoliczni mieszkańcy zgłaszali swoje zastrzeżenia co do jakości wykonanej drogi. Pan Dukiel twierdzi, że 
gmina zignorowała sygnały płynące od społeczności mieszkańców w wyniku czego problemy związane z  
jakością drogi  pozostały nie rozwiązane do momentu upływu okresu gwarancji,  po którym problemy z 
drogą nasiliły się dokładnie w tych miejscach które wskazywali mieszkańcy. Pan Dukiel uważa, że gmina 
powinna dołożyć starań by zadbać o mienie jakim jest  omawiana droga,  której  stan jak zauważa Pana 
Dukiel jest lepszy niż innych dróg gminnych. Pan Dukiel sugeruje, że pomimo upływu okresu gwarancji na  
drogę, gmina powinna niejako wymusić na firmie która budowała farmę wiatrakową, w opinii Pana Dukla 
przy użyciu używanych wiatraków,  dokonanie rzetelnej naprawy tej że drogi.

Na tym Pana Łukasz Dukiel zakończył swoje wystąpienie. Radni nie mieli pytań do wystąpienia.

Po wystąpieniu Pana Łukasza Dukla Prezesa Stowarzyszenia „Pasłęk Great Again” głos zabrała Pani Elżbieta 
Wasiuk  Burmistrz  Basłęka,  która  podziękowała  Panu  Łukaszowi  za  przedstawienie  pewnych  tematów 
ważnych dla gminy. W pierwszej kolejności Pani Burmistrz odniosła się do tematu nielegalnego wydobycia 
torfu  na działce  gminnej  i  poprosiła  Kierownika Referatu Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pana 
Henryka  Żukowskiego  o  wypowiedzenie  się  w  tej  sprawie.  Pan  Henryk  Żukowski  wyjaśnił,  że  obecnie 
ta sprawa  jest  przedmiotem  postępowania  administracyjnego,  które  prowadzi  Referat  Rolnictwa 
i Gospodarki  Gruntami.  Ze strony Referatu BGK wykonano czynności  polegające okazaniu granic działki 
169/3  (drogi),  co  w  wyniku  wizji  lokalnej  potwierdziło  zarzuty  przytaczane  przez  Pana  Dukla  w  jego 
wystąpieniu, działania te stanowiły również pierwszy krok i podstawę do wszczęcia dalszego postępowania  
w tej sprawie, które prowadzone jest obecnie przez referat RGG. Do wypowiedzi Pana Żukowskiego Pani  
Burmistrz dodała, że w chwili obecnej gmina oczekuje na raport z rozgraniczenia działek oraz odpowiedź z  
Zarządu Dróg Wojewódzkich. Pani Burmistrz poinformowała, że kwestia nielegalnego wydobycia torfu jest  
poważnym problemem, który będzie głęboko analizowany. Pani Burmistrz przypomniała również, że Radni  
mieli  okazję wysłuchać wyjaśnień drugiej  strony tj.  Pana Janusza Wołoszyńskiego, który zarządza firmą 
Torfex. Pani Burmistrz zapewniła,  że wszelkie informacje w tej sprawie będą przekazywane Radnym na 
bieżąco.

Kolejnym punktem wypowiedzi  Pana  Łukasza  Dukla  do  którego odniosła  się  Pani  Burmistrz  był  temat 
rolniczego wykorzystania dróg gminnych. Pani Burmistrz zapewniła, że gmina obecnie dokłada wszelkich 
starań aby zlokalizować te drogi  gminne,  które użytkowane są do celów rolniczych,  aby muc dokonać  
ich analizy w przedmiocie ewentualnej sprzedaży gruntów dla rolników.

Kolejnym  punktem  do  którego  odniosła  się  Pani  Burmistrz  dotyczył  naprawy  dróg.  Pani  Burmistrz 
podziękowała Panu Łukaszowi Duklowi za apel skierowany do sołtysów i mieszkańców o społeczny nadzór 
nad wykonywanymi  naprawami  dróg  gminnych.  Pani  Burmistrz  przypomniała,  że  sołtysi  bardzo często 
zgłaszają  swoje  spostrzeżenia  w  sprawie  dróg  gminnych  i  ich  naprawy.  Ponadto  Pani  Burmistrz 
poinformowała, że w przyszłym roku gmina planuje w znacznie większym stopniu zająć drogami, być może 
przy użyciu innych rozwiązań technologicznych niż te stosowane obecnie.
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Następnie Pani Burmistrz w ogólnej wypowiedzi odniosła się innych problemów zgłaszanych przez Pana 
Łukasza Dukla informując, że w pełni rozumie potrzebę rozliczenia pewnych spraw, ale również konieczne 
jest zrozumienia dla potrzeb codziennej pracy skupiającej wokół rozwiązywania codziennych problemów 
i pozyskiwania  środków  finansowych  z  źródeł  zewnętrznych,  które  umożliwiają  rozwój  i  dzięki  którym 
możliwa będzie między innymi modernizacja oczyszczali ścieków. Pani Burmistrz prosząc o wyrozumiałość 
i cierpliwość zapewniła jednocześnie, że wszystkie zgłaszane uwagi,  przez Stowarzyszenie „Pasłęk Great 
Again” i jego Prezesa Pana Łukasza Dukla, zostaną poddane wnikliwej analizie i zostanie udzielona na nie  
odpowiedź w odpowiednim czasie. Na tym Pani Burmistrz zakończyła wypowiedź.

Następnie  Przewodniczący  Rady  również  podziękował  Panu  Prezesowi  Łukaszowi  Duklowi  za  jego 
wystąpienie i przekazał głos Pani Radnej Urszuli Szuniewicz. Radna dopytywała o dwa budynki w bardzo  
złym  stanie  technicznym  znajdujące  się  w  miejscowości  Stegny  przy  drodze  głównej  na  działkach  
prywatnych nr 361 i 353, które nie tylko szpecą wizerunek wsi ale również zagrażają bezpieczeństwu. Rada 
Szuniewicz chciała się dowiedzieć jakie kroki w tej sprawie może podjąć gmina. O odpowiedź w tej sprawie 
Pani  Burmistrz  poprosiła  Pana  Patryka  Kwiecińskiego  Kierownika  Referatu  Spraw Obywatelskich,  który 
wyjaśnił,  że  sprawa wspomnianych  budynków jest  mu znana.  Straż  Miejska  kilkukrotnie  podejmowała 
działania w celu zabezpieczenia tych budynków poprzez oznaczenie taśmą ostrzegawczą terenów wokół 
nich. Ponadto informacja o sytuacji wspomnianych budynków została na piśmie przekazana do nadzoru 
budowlanego,  który  wszczął  w  tej  sprawie  postępowanie.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  udało  się  ustalić  
właściciela.  Pan  Kwieciński  zadeklarował,  że  w  najbliższym  czasie  podejmie  kontakt  z  nadzorem 
budowlanym w celu ustalenia czy w ramach postępowania pojawiły się nowe informacje dotyczące sprawy 
dwóch  zrujnowanych  budynków  w miejscowości  Stegny.  Przewodniczący  poprosił  aby  Pan  Kwieciński 
utrzymał kontakt z Szuniewicz w celu wyjaśnienia sprawy, którą Radna poruszyła.

Następnie Przewodniczący przekazał głos Pani Radnej Lidii Zawarczyńskiej, która zadała pytanie w sprawie 
odpowiedzi  udzielonej  na jej  wniosek w sprawie rozmieszczenia luster  drogowych przy ul.  Dolnej  i  ul. 
Polnej przy firmie PUK i przy wjeździe do sklepu Dino, w której to odpowiedzi poinformowano, że zostanie 
zlecone wykonanie projektu stałej  organizacji  ruchu,  na podstawie której  zlokalizowane zostaną lustra. 
Radna pyta czy działania w tej sprawie już zostały podjęte. O odpowiedź w tej sprawie Przewodniczący 
Poprosił  Kierownika  BGK  Pana  Henryka  Żukowskiego,  który  wyjaśnił,  że  wprowadzenie  zmian  zostało 
zlecone, a lustra na swoich miejscach powinny pojawić do końca kwietnia.

Następnie  głos  został  zabrany  przez  Radną  Dorotę  Dragan,  która  podziękowała  Dyrektorowi  MOSIR 
w Pasłęku Panu Piotrowi Wysockiemu za zajęcie się przerośniętą zielenią wokół boiska oraz zwróciła uwagę 
Pani  Kamili  Tuniewicz  oraz  Pana  Jarosława  Lango  Dyrektora  MOSIR  w  Pasłęku  w  sprawie  jemioły  
na drzewach, szczególnie na pomnikach przyrody i starodrzewach. Pytanie dotyczyło zapisów umowy.

Radni nie mieli więcej pytań.

Ad pkt 29.
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący zamkną obrady XII sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2024-2029.

Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Pasłęku

mgr Bogdan Pobiarżyn
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Sekretarz obrad:
Bartłomiej Zalewski

Protokołował:
Grzegorz Mirys
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